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Besvarelse af spørgsmål nr. S 1862 fra medlem af Folketinget Peter 

Skaarup (DF): 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 1862, som medlem af Folke-

tinget Peter Skaarup (DF) har stillet til justitsministeren den 6. september 

2021. 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Gustav Schaldemose 

  

Folketinget  

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 13. september 2021 
Kontor: Straffuldbyrdelseskonto-

ret 

Sagsbeh: Malte Hansen 
Sagsnr.: 2021-0033-0403 

Dok.: 2119078 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Retsudvalget 2020-21

Offentligt

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1537
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Spørgsmål nr. S 1862 fra medlem af Folketinget Peter Skaarup:  

 

”Vil ministeren tilkendegive, om den nuværende indsats i kri-

minalforsorgen mod ulovlige effekter, herunder narkotika, er til-

strækkelig? 

 

Svar: 

 

Jeg er meget optaget af, at de indsatte skal mærke tydelige konsekvenser, 

hvis de forbryder sig mod reglerne i vores fængsler. Kriminalforsorgen har 

bekæmpelse af narkotikaindsmugling som et højt prioriteret indsatsområde. 

Der foretages bl.a. løbende celleeftersyn og visitationer. Når fængselsperso-

nalet opdager, at en bestemt indsat har indsmuglet narkotika, bliver ved-

kommende straffet disciplinært som udgangspunkt i form af en bøde og/eller 

strafcelle, ligesom forholdet bliver anmeldt til politiet.  

 

Jeg anerkender dog fuldt ud, at de aktuelle vilkår i fængslerne giver vores 

fængselsbetjente svære arbejdsbetingelser i forhold til at sanktionere narko-

tikaindsmugling. Det skyldes bl.a. det høje belæg, som gør, at det nogle 

gange kan være vanskeligt at fastlægge ejerskabet af fundet narkotika, lige-

som sanktioneringen med strafcelle kan blive forsinket. Det ser jeg med stor 

alvor på. Det er derfor efter min opfattelse en bunden opgave for alle Fol-

ketingets partier at skaffe mere plads i vores fængsler og bedre arbejdsvilkår 

for vores fængselsbetjente, når vi om kort tid skal forhandle en ny flerårsaf-

tale for kriminalforsorgen.  
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